
 

 

Medlem af Folketinget Finn Sørensen (EL) har den 7. februar 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 722 til ældreministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 722: 

”Vil ministeren redegøre for sin praksis som plejehjemsleder i forhold til at udarbejde 

Arbejdspladsvurderinger i henhold til arbejdsmiljøloven?” 

 

Svar: 

Det er en del år siden, at jeg var forstander på Lotte. I dag er jeg ældreminister, og jeg 

vil og kan derfor ikke som minister gå i detaljer med forhold, der vedrører mit tidlige-

re erhverv som forstander på Lotte. 

 

Men jeg vil benytte lejligheden til at gentage, at det altid har været sagt og skrevet 

med et glimt i øjet af mig, at jeg skulle have skrevet arbejdspladsvurderinger af. Jeg 

gjorde det for at understrege en pointe om, at mit fokus først og fremmest var på de 

ældre og på, at vi hver eneste dag skal lære af hinanden og af de bedste på området. 

 

Jeg vil også gerne tilkendegive, at jeg finder, at et godt arbejdsmiljø i ældreplejen er 

vigtigt. Et godt arbejdsmiljø er afgørende for, at medarbejderne kan have fokus på 

deres kerneopgave, som er at sikre en god og værdig ældrepleje, der tager udgangs-

punkt i den enkelte borgers behov. Derudover er et godt arbejdsmiljø med til at øge 

medarbejdernes arbejdsglæde og motivation, minimere personaleudskiftningerne og 

mindske sygefraværet. 
 
Endelig vil jeg også gerne slå fast, at eksisterende regler og vejledninger naturligvis 
skal følges. 
 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Thyra Frank      /      Søren Svane Kristensen 

 

Folketingets Lovsekretariat 

Holbergsgade 6 
DK-1057 København K 

 
T +45 7226 9000 
F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  
W sum.dk 
 

 
Dato: 10. februar 2017 
Enhed: AELSAM 

Sagsbeh.: DEPSSK 
Sagsnr.: 1700974 
Dok. nr.:  299478 
 

 2016-17
S 722 endeligt svar 
Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

